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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 31 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 30 DE DESEMBRE DE 2019 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 30 de desembre de 2019 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 21.00 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 

 

ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.- 
 
2.- EXPEDIENT 1281/2019. APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST 
GENERAL MUNICIPAL 2020.- 
 
3.- EXPEDIENT 1340/2019. PLANTILLA DE PERSONAL 2020.- 
 
4.- EXPEDIENT 1049/2019. APROVACIÓ PLA DIRECTOR D’AIGUA 
POTABLE.- 

 
5.- APROVACIÓ CONVENI AMB L’ESCOLA DE FUTBOL DE PINYANA 
I ELS AJUNTAMENTS D’ALFARRÀS I ALGUAIRE.- 

 
6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
 

 

 

  

 

  

Almenar, 30 de desembre del 2019 
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 Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2019/12 El Ple  

 
 
MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

Dolors Ganau Boldú 
Eduard Martí Mauri 
Montse Carbonell Larrull 

 Regidors: 
Raül Malla Ballesté 
Lourdes Segués Ganau 
Joan Ibars Palau 
Laia Cequiel Mir 
Maria Fontova Pons 
Víctor Peguera Farrero 

 Secretari-Interventor: 
Jose Luis Aspa Cortinat 

 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 
 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 

Sebastià Noguero Noguero (excusa 
assistència) 

 

  

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta obre la sessió, 

procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia 
 
 
A) PART RESOLUTIVA  

 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.- 
 
Es sotmeten a l’aprovació del Ple els esborranys de les actes corresponents a les 
sessions ordinària de 9 d'octubre de 2019, extraordinària i urgent de 15 d'octubre de 2019, 
extraordinàries de 21 d'octubre de 2019 i 9 de desembre de 2019. No es formula cap 
observació, per tant, s’aproven per unanimitat.  
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2.- EXPEDIENT 1281/2019. APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST GENERAL 
MUNICIPAL 2020.- 
 
L’Alcaldia sotmet a la consideració del Ple el Projecte de Pressupost Municipal per al 2020 
que es va explicar a tots els regidors/es en una reunió prèvia.  
 
Abans de tot, la Sra. Alcaldessa comunica al Ple que el regidor del PSC, Sr. Noguero no 
podrà assistir al Ple i votar els pressupostos, però ha enviat un correu electrònic perquè 
faci constar la seva posició al Ple.  
 
Seguidament la Sra. Alcaldessa llegeix l’esmentat correu:  
 
“Bona nit a tothom.  
Demano disculpes per la impossibilitat d’assistir a aquest Ple.  
 
Tanmateix mercès a l’equip de govern i a les treballadores/ors de l’Ajuntament hem rebut 
prèviament la documentació necessària i hem estudiat la proposta de pressupostos per 
l’exercici 2020 de l’Ajuntament d’Almenar.  
 
L’hem pogut veure detingudament, i n’hem pogut comentar els punts que ens han 
merescut especial atenció amb l’alcaldia. 
  
Atès que mentre no hi hagi nous pressupostos generals de l’Estat no es poden fer altres 
modificacions que les imprescindibles i sempre dins els marges marcats per la llei, atès 
que s’han d’atendre les obligacions contretes amb tercers per part de l’equip de govern i 
per part d’equips de govern anteriors, i atès que s’han de continuar donant al màxim els 
serveis necessaris per la convivència i el benestar de totes les veïnes i veïns:  
 
La representació del Partit dels Socialistes de Catalunya manifesta la conformitat amb el 
projecte de pressupostos de l’excel·lentíssim Ajuntament d’Almenar per a l’exercici 2020.”  
 
El Sr. Peguera, d’ASPV, fa la següent intervenció que es transcriu literalment:  
 
“Per començar hem de dir, un cop més, que no compartim la forma d’elaborar els 
pressupostos. El pressupost és la principal eina política d’un ajuntament, en ell hem de 
trobar reflectida l’acció de govern que es vol dur a terme durant la propera anualitat, i en el 
cas d’Almenar això no és així. Els anys 2017 i 2018, els últims que tenim liquidació 
aprovada, la diferència entre la inversió pressupostada inicialment i l’executada és de més 
de 400.000€, és a dir que l’any 2017, per exemple, s’ha executat un 300% més 
d’inversions que les pressupostades inicialment. És a dir, que en realitat, el que fem avui 
d’aprovar els pressupostos no té cap importància, serà durant l’any que anireu decidint 
quines inversions es faran i ja modificarem el pressupost, i molts cops, com que els plens 
són cada 3 mesos, quan passa pel ple ja s’ha fet la inversió. 
 
Creiem que és necessari ajustar més els ingressos i les despeses previstes, fer un 
pressupost més realista, no entenem que si l’any 2018 es liquiden ingressos corrents (un 
cop tretes les contribucions especials) per import de 2.874.137,42€, es pressupostin al 
2020 per import de 2.695.385,00€, gairebé 250.000€ menys. Tampoc entenem per què no 
es pressuposten despeses que sabem que s’hauran de fer, com l’increment de les 
retribucions dels treballadors.  
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Però bé, aquests són aspectes més tècnics, i nosaltres sí que creiem que el pressupost 
és una eina política i us direm algunes de les coses que nosaltres hi trobem a faltar al 
pressupost, o el que és el mateix, quines polítiques públiques creiem que hauria de fer 
l’ajuntament d’Almenar el proper 2020. És evident que tots els grups que estem aquí 
veiem diferents necessitats i l’ordre de les prioritats és diferent, per tant el nostre 
pressupost seria molt diferent del vostre, ni millor ni pitjor però diferent. Però com que 
sabem que no podem canviar tot el pressupost us farem unes quantes propostes d’alguns 
temes que nosaltres creiem que són importants i que es podrien incorporar al pressupost:  
 

 En primer lloc, creiem que l’educació dels nostres fills i filles és bàsica, i creiem que 
el no disposar de renda suficient no pot condicionar que de ben petites algunes 
nenes i nens no puguin anar a la llar d’infants perquè, i això són dades 
estadístiques, les nenes que van a les llars d’infants després obtenen millors 
resultats a la seva vida acadèmica. Per això proposem dotar una partida de beques 
perquè les nenes de 0 a 3 anys de famílies amb menys recursos (i quines nenes i 
nens ho necessiten més ho haurien de determinar les assistentes socials) puguin 
anar a l’escola bressol. Estem parlant que per tal de poder donar 5 beques seria 
necessària una partida d’uns 6.500€, totalment assequible per un ajuntament com 
el nostre. Com sempre, és qüestió de prioritats.  

 

 Un altra font d’integració de nenes i nenes pot ser l’esport: moltes famílies no 
poden pagar les quotes necessàries perquè les seves filles i fills puguin practicar 
algun esport: nosaltres proposem crear unes beques perquè aquelles nenes i nens 
amb majors problemes d’adaptació (sempre sota criteris de les assistentes socials) 
puguin practicar l’esport que creguin oportú. L’import d’aquesta partida podria ser 
de 3.000€, que permetria becar uns 10 joves.  

 

 Un altra proposta és fer el festival infantil: aquesta proposta es va descartar dels 
pressupostos participatius, i encara no entenem per què, però en tot cas, creiem 
que seria molt positiva per al poble en dos sentits: el primer, perquè considerem 
que la cultura és bàsica per educar els nostres infants i el segon, perquè tenim un 
grup de gent al poble motivada que ens faria la feina i amb pocs recursos estem 
segurs que realitzarien una gran tasca: no els tallem les ales.  

 

 Pel que fa a les inversions, no serem originals, una de bàsica, la Baixada del 
Calvari, entre el PUOSC de la Generalitat i el Pla de Dinamització Local de la 
Diputació, els propers anys l’ajuntament d’Almenar rebrà més de 420.000€, i fins on 
sabem, no està previst resoldre aquest problema. No entenem que no es faci ara 
que tenim l’oportunitat.  

 

 La segona i més barata, peatonalitzem espais públics: tenim dos espais que són 
fàcils de fer, el carrer de l’escola nova i la plaça Catalunya. Hem de ser valents, 
l’espai públic ha de ser per a la gent, no per als cotxes, i no ens amaguem sota 
l’excusa dels veïns no ho volen, si s’explica bé i es fa bé, els veïns no tindran cap 
perjudici.  
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Finalment, una reflexió: ens gastarem 78.000€ en l’expropiació i enderroc del pati del 
CAP, més l’expropiació si no es desenvolupa el sector, i ens queda el CAP vell i tota 
l’escola per reformar, condicionar i donar-li un ús, més enllà de deixar la part de poble 
damunt de la carretera sense dos dels equipaments que més flux de gent donava al 
poble, ara és evident que no té marxa enrere però a nosaltres ens fa por que aquesta 
decisió faci molt mal al poble. 
 
Un altra reflexió entorn de la companyia elèctrica: no podem avaluar el pressupost de la 
companyia perquè no hem pogut entrar al detall dels comptes, properament ho farem, 
però creiem sincerament que la companyia ha de donar més de si, té molt potencial i 
creiem que no s’està aprofitant; al contrari, ens dona la sensació que cada cop hi ha 
companyies que aposten per l’energia renovable i que fan polítiques comercials més 
adequades a la demanda dels ciutadans i ens fa patir que quan vulguem reaccionar no hi 
siguem a temps.  
 
Per acabar, i perquè no digueu que només critiquem, coses que ens han agradat del 
pressupost: que s’aposti per treure profit dels fons europeus i es fiqui cofinançament al 
projecte Paisatges de Ponent, creiem que s’ha d’apostar pels fons europeus i per la 
transformació del teixit productiu del nostre poble. I un altre fet que ens agrada és que 
aquest any hi hagi una partida per als pressupostos participatius: portàvem anys 
reclamant que es fes, és cert que no estem gens d’acord amb com s’han fet, però que hi 
hagi una partida ho valorem positivament.  
 
Per tots aquests arguments nosaltres votarem en contra de l’aprovació dels 
pressupostos.”  
 
Vist el projecte de Pressupost General Municipal, les bases d'execució i els estats de 
previsió de les societats municipals, es proposa al Ple la seva aprovació d'acord amb el 
que disposen els art. 162 i següents del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals. Per tant es proposa al Ple l'adopció dels següents  
 
ACORDS:  
 
Primer: Aprovar inicialment el Pressupost General Municipal que preveu un estat 
d'ingressos i despeses per import de 2.726.385,00 euros, les seves bases d'execució i 
previsions d'ingressos i despeses de les societats municipals.  
 
Segon: Aprovar un sostre de despesa no financera de 2.644.246,15 euros.  
 
Tercer: Sotmetre a informació pública pel termini de quinze dies durant els quals es podrà 
examinar l'expedient i presentar reclamacions i suggeriments.  
 
Quart: L'aprovació inicial esdevindrà definitiva, sense necessitat de nou acord exprés cas 
de no presentar-se al·legacions en el termini indicat.  
 
Sotmesa la proposta a votació dona el següent resultat:  
- Vots a favor: SIS (6) 
- Vots en contra: QUATRE (4) 
- Abstencions: CAP (0)   
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3.- EXPEDIENT 1340/2019. PLANTILLA DE PERSONAL 2020.- 
 
Es proposa al Ple l'aprovació de la Plantilla de Personal de l'Ajuntament i de les societats 
municipals per a l'exercici 2020, en compliment del que disposa la normativa vigent en 
matèria de recursos humans:  
 
ACORDS:  
 
PRIMER: Aprovar la Plantilla de Personal de l'exercici 2020 que presenta el següent 
resum numèric (inclou els llocs de treball vacants en el moment de l'aprovació):  
 
AJUNTAMENT: 
Personal funcionari: 2 
Personal laboral fix: 19 
Personal laboral temporal: 10  
 
EMDEEA, SL 
Personal laboral fix: 4  
 
EDA, SL 
Personal laboral fix: 1  
 
SEGON: Procedir a la publicació de la Plantilla i a la seva comunicació a les 
administracions de l'Estat i de la Generalitat de la forma legalment prevista.  
 
Sotmesa la proposta a votació, dona el següent resultat:  
- Vots a favor: SIS (6) 
- Abstencions: QUATRE (4) 
- Vots en contra: CAP (0)  

 
 
4.- EXPEDIENT 1049/2019. APROVACIÓ PLA DIRECTOR D’AIGUA 
POTABLE.- 
 
Atesa l’obsolescència i deficient estat de la xarxa de subministrament d’aigua potable del 
municipi, l’Ajuntament va demanar una subvenció per a la redacció d’un Pla director que 
fes un diagnòstic de la situació i un inventari de mesures a adoptar per a la seva millora.  
 
La Junta de Govern Local, en sessió de 7 de març de 2019, va adjudicar els treballs de 
redacció del Pla, amb els tràmits corresponents al contracte menor, a l’empresa FCC 
AQUALIA, SA, (NIF A26019992).  
 
El 4 d’octubre de 2019, l’entitat redactora lliura el Pla (RE 2019-3326) que, tot seguit es 
sotmet a l’aprovació de la Alcaldia, vistos terminis imposats per les bases reguladores de 
la subvenció concedida per l’Agència Catalana de l’Aigua. Aquesta, en la seva resolució 
disposa que es sotmeti el Pla a la consideració del Ple. Per tant es proposa al Ple 
l’adopció dels següents 
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ACORDS: 
 
Primer: Aprovar el Pla Director del Servei d’Abastament d’Aigua Potable del municipi 
d’Almenar redactat pels serveis tècnics de l’empresa FCC AQUALIA, SA.  
 
Segon: Sotmetre’l a informació pública a efectes de que pugui ser examinat i es puguin 
presentar al·legacions i suggeriments.  
 
Tercer: Considerar-lo definitivament aprovat sense necessitat de nou acord cas de no 
presentar-se al·legacions en el termini indicat.  
 
La proposta s’aprova per unanimitat.  
 
La Sra. Alcaldessa destaca la importància de tenir aquest Pla aprovat atès que pot ser 
condició prèvia per obtenir subvencions de l’Agència Catalana de l’Aigua i en tot cas dona 
punts a l’hora de valorar les sol·licituds.  
 
El Sr. Ibars pregunta si hi ha alguna priorització de les inversions previstes al Pla.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que la primera inversió serà l’estació de bombeig que 
permetrà que la Mancomunitat es torni a fer càrrec del cost de la llum.  

 
 
5.- APROVACIÓ CONVENI AMB L’ESCOLA DE FUTBOL DE PINYANA I ELS 
AJUNTAMENT D’ALFARRÀS I ALGUAIRE.- 
 
Abans de passar a Precs i preguntes el Sr. Malla proposa incloure al a sessió, per motius 
d’urgència l’aprovació del conveni per a regular la col·laboració dels ajuntaments amb 
l’Escola de Fútbol de Pinyana motivant la urgència en la necessitat de no endarrerir 
l’aprovació per part d’Almenar respecte dels demés ajuntaments i explicant el seu 
contingut.  
 
Tots els membres del Ple es manifesten a favor ratificant el seu caràcter urgent.  
 
Per tant, per unanimitat, el Ple  
 
ACORDA:  
 
PRIMER.- Aprovar el Conveni de col·laboració entre els Ajuntaments d’Alfarràs, Almenar i 
Alguaire i l’Escola de Futbol de Pinyana, amb vigència de l’1 de setembre de 2019 al 30 
de juny del 2023.  
 
SEGON.- Comunicar-ho als Ajuntaments d’Alguaire, Alfarras i a l’Escola de Futbol de 
Pinyana.  
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6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
1. El Sr. Ibars pregunta si s’ha tingut alguna resposta del Departament d’Ensenyament en 
relació a la instal·lació de la cuina i mobiliari del pati. 
  
El Sr. Martí contesta que oficialment no han contestat res però es dona per fet de que no 
es faran càrrec de coses no previstes al projecte.  
 
2. La Sra. Cequiel demana que des de l’Ajuntament es faci alguna gestió per corregir les 
deficiències de cobertura de telefonia mòbil a la zona de la Bassanova.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que es mirarà que es pot fer.  
 
3. El Sr. Ibars pregunta si s’ha fet alguna actuació per al desenvolupament del polígon 
industrial.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que la iniciativa en el desenvolupament correspon a les 
empreses, l’Ajuntament està fent tot el possible per ajudar: Hi ha portat la llum, facilita les 
coses tot el que es pot a les empreses que s’hi volen instal·lar. També està previst fer una 
consulta als Serveis Territorials d’Urbanisme per cercar alguna alternativa a la 
reparcel·lació de tot el polígon que es va aturar per considera-la inviable.  
 
4. La Sra. Fontova pregunta pels motius de les freqüents baixades de tensió que es 
produeixen darrerament i si es pot fer alguna cosa al respecte.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que la incidència darrera es va ocasionar per un accident en 
les instal·lacions d’ENDESA, el mateix Ajuntament els presentarà una reclamació pels 
danys soferts en diferents aparells elèctrics d’instal·lacions municipals.  
 
5. El Sr. Peguera pregunta si s’ha decidit ja quin model de gestió es vol implementar per a 
la Llar d’infants.  
 
El Sr. Martí contesta que s’està estudiant si és més beneficiosa una gestió directa del 
servei o continuar amb una gestió indirecta.  
 
6. El Sr. Peguera demana que es regularitzi la contractació del servei de redacció de 
projectes tècnics atès que l’encàrrec de tots els projectes al tècnic municipal directament 
suposa una infracció de la normativa contractual. 
  
7. El Sr. Ibars pregunta si s’ha decidit ja el destí per a l’escola vella.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que, al seu moment, es decidirà entre tots. 
  
8. El Sr. Ibars demana que es tingui cura de l’estat de conservació dels parcs infantils.  
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Un cop esgotat l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent l’hora i data 
assenyalades a l’encapçalament. 
 
 
Vist i plau,                                                                                                               En dono fe, 
L’ALCALDESSA,                                                                                                   EL SECRETARI, 
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